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Apteegis on soodsaima analoogi pakkumise kohustus

“Kui ravimi väljakirjutamisel on kasutatud ravimi toimeaine
nimetust, peab ravimi väljastaja pakkuma patsiendile
sobivate ravimite hulgast ravimpreparaati, mille puhul on 
patsiendi omaosalus ravimi eest tasumisel vähim. Kui
retsepti esitaja keeldub soodsaima ravimpreparaadi
ostmisest või ei ole temale soodsaim ravimpreparaat
hulgimüügist saadaval, märgib ravimi väljastaja vastava
põhjenduse retseptile.”

[RTL 2010, 10, 180 - jõust. 01.04.2010]

https://www.riigiteataja.ee/akt/13282238


• Aastatega on tekkinud harjumus soodsaimat analoogi
pakkuda (RA kontroll)

• Patsendid on harjunud, et apteeker soovitab

• Enamasti on neil oma eelistused kaasas

• Reeglina probleeme ei ole ja ei teki

• Kas me ise teame, millega on tegemist? 
Kas geneerilise või originaalpreparaadiga?



Murekohad:

• Preparaadi vahetamisel võimalik segadus

• Võimalik abiainete erinevusest tulenev toime erinevus või
tundlikkus

• Usk

• Ravimjäätmed



MU korraldatud geneeriliste ravimite küsitlus
patsientide hulgas:

• 124 vastajat

• vanuses alates 26. eluaastast

• 84% naised ja 16% mehed



Kas patsiendid teevad geneerilistel ja 
originaalpreparaatidel vahet?

• 66% ütleb on erinevustest teadlik

• 31% ei tea

• 3% on ükskõik

Kommentaarid:

Apteeker annab infot

Geneerilised ravimid on odavamad

Võiks rohkem teada



Kas patsient teab millist ravimit ta kasutab
( originaali või geneerilist)?

• u 68% ütleb, et teab

• u 27% ei tea

Kommentaarid:

Vahel tean, vahel mitte. Vastavalt sellele, kas apteeker küsib, 

kumba ma soovin

Kui rahakott lubab siis originaali

Vaatan hinna järgi ja toime põhjal



Arsti sõna loeb

• Retseptiravimi valimise puhul arvestab arsti arvamusega 54%,
• Hinna järgi otsustab 28%
• Apteekrit kuulab vaid 8%

Kommentaarid:

 Kui olen ühe preparaadi valinud, jään seda kasutama

 Arsti ja ka apteekri soovitus, kui arst pole seda teinud

 Apteeker räägib tõtt ja teab paremini ravimite koosmõjust

 Kui arst pole soovitanud, valin odavama



Millised on kogemused preparaadi vahetamisega?

• 69% on läinud valutult

• 24% vahetamine ei ole õnnestunud

Kommentaarid:

Konkreetne juhus kui geneeriline ei toiminud, aga originaal aitas

Ei soeta kunagi geneerilist, kuna alati on kõrvaltoimed

Kasutan ainult originaalravimeid

Enamus kommenteerijad – ei ole vahetanud



Kas apteeker on alati pakkunud valikuvõimalust?

• 55-le % on alati pakkunud

• 28-le % vahel ei ole pakkunud

• 12-le % ei ole pakkunud

Kommentaarid

Enamasti patsendid juba ise küsivad või siis teavad, mida ostavad

Valitakse eelmise järgi



Kas ravimite hinnad peaksid olema odavamad?
Jah peaksid küll, vastab 80%

Kas teie jaoks on oluline, et geneeriline ravim oleks sama
värvi ja kujuga mis originaal?
Ei ole olulne, vastab 78%



Kokkuvõtteks:

Meie ülesanne on raviminõustamine ja patsiendi
aitamine parima valiku tegemisel

Kogemus näitab, et ravimisoostumus on parem, kui
tarvitatakse ühte kindlat preparaati.

Kui vahetame, siis kontrollime, kas patsient sai aru



Aitäh!


